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správy, Riešenia úloh MO, ktoré sme doma urobili, sme jej museli naj-
skór odovzdaí "na nečisto", dokladné ich prezrela, vyznačila chyby a
až vtedy, keč( žiadnych nenašla, napísala: "Pište načisto!" Musela maí
s námi skutočne nekonečnú trpezlivosí. Napr. riešií rovnice s para-

metrom, ktoré sa vyskytli v kategorii C, ke3 sme boli v prvom roční-
ku, nám vobec nedovolila, kým s námi nepřebrala, ako má také riešenie
vyzeraí. Povedala, že by sme tam narobili tolko chýb, že to vobec ne-

má zmysel - a mala pravdu.
Sama osobné za to, že som sa na UMO dostala už v druhom roční-

ku SVS v3ačím taktiež výlučné jej. Haša trieda bola sice špecializo-
váná во zameraním na počítače a mali sme preto viac hodin matematiky
ako iné triedy, ale z3aleka nebolo toho toíko, aby sme už v druhom
ročníku stačili na tretiakov. К tomu nám ohýbali predovšetkým védo-
mosti z geometrie. Preto prof. Simčisková přebrala toto učivo s námi
vopred na hodinách nepovinnéj matematiky, aby sme sa MO v kategorii
A mohli zúčastnil o rok skór. Len v3aka tomu sa stalo, že som sa už
v druhom ročníku dostala na VI. MMO do Moskvy, kde som získala druhů
cenu.

Celostátní kolo ve Strakonicích

Lada Vaňatová

V r. 1974 byl jihočeský kraj pověřen organizací celostátního
kola MO. Funkci předsedkyně KVMO jsem vykonávala krátce, v práci mi
vydatně pomáhal s. Alois Terš z KPČ České Budějovice. Poněvadž tento
obětavý pracovník odešel do důchodu, zůstala starost o organizaci
hlavně na mně.

Rozhodla jsem se uspořádat celou akci v místě svého bydliště
v Strakonicích. Po řadě potíží se mi hlavně zásluhou ОV KSČ přede-
vším s. Macha podařilo zajistit celý program.

Stalo se již tradicí, že pro účastníky MO se při této příleži-
tosti pořádá výlet s návštěvou různých pamětihodností kraje. Protože
celostátní kolo se koná vždy začátkem května, rozhodla jsem se uspo-
řádat výlet na Šumavu autobusem a spojit jej s procházkou podél řeky
Vydry z Antiglu na Čeňkovu pilu. Tuto cestu jsem zvolila proto, že

- 34 -



nabízí účastníkům mnoho romantické krásy a není při tom fyzicky ná-
ročná. Počasí nám přálo, bylo pravé jarní povětří, v lese sem tam
leželo ještě trochu sněhu. Ten mne právě inspiroval к akci, která mě-
la trochu rozveselit vážnost sboru matematiků. Začala jsem po nich
házet sněhové koule, ostatní se přidávali, a tak se z toho vyvinula
menší koulovačka. Ta pak přispěla к dobré náladě všech. Rozjařenost
u mne trvala až do chvíle, kdy jsem zjistila již téměř před cílem
naší procházky, že nemám zlatý prsten, který jsem dostala od manžela
к 20. výročí naší svatby a velmi ráda jsem ho nosila. Několik kolegů
se nabídlo, že mi pomohou prsten hledat. Vydali jsme se na zpáteční
cestu, ale prsten jsme samozřejmě nenašli. Malá naděje, že jsem prs-
ten zapomněla doma, se úplně rozplynula hned po návratu.

Ztráty a zapomenutí jsou pro naše povolání legendární a náleží
к nám jako nemoc z povolání a ani já nejsem žádnou výjimkou. Přesto
tato ztráta mi pokazila uspokojení ze zdárného průběhu celé akce a
ani velmi příznivé hodnocení všech zúčastněných ji nemohlo plně vyvá-
žit. Všichni mne upřímně litovali, předsedkyně KVMO východoslovenské-
ho kraje z Košic s. Kveta Hončarivová mne neustále přesvědčovala,
abych na Šumavu jela znovu, že prsten určitě najdu.

V sobotu po obědě, když všichni účastníci odjeli, svěřila jsem
se svým dvěma synům. I když se to zdálo úplně nesmyslné, hledat prs-*
ten na Šumavě, usnesli jsme se hlavně pod vlivem s. Hončarivové, že
se na Šumavu rozjedeme. Zaparkovali jsme na místě, kde nás v pátek
autobus vypustil ze svých útrob, a vyšli jsme po stopách výpravy.
Došli jsme к prvním sněhovým ostrůvkům a mladší syn Jan se rozhodl
vzít trochu sněhu, abychom hodem sněhové koule zjistili, v jaké šíři
od cesty by prsten mohl být. Při prvním nabrání se ve sněhu objevil
malý kroužek. Začal opatrně hrabat a najednou mi ukázal ztracený
prsten. Skákala jsem radostí a hlasitě jásala. Starší syn Dušan ко-
mentoval mé projevy větou: "Mami, takovou radost jsem ještě nikdy u
nikoho neviděl".

Napsala jsem členům ÚVMO o svém štastném nálezu a všichni měli
radost se mnou, moc hezký dopis mi napsal tehdejší předseda ÚVMO
doc. J. Výšin.

s.
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